
 

PROGRAM PLUS aneb VÍME, JAK NA TO! 

 

 

 

Programové priority pro Vinohrady 

• Pořádek a bezpečí 
• Doprava a parkování 
• Podpora a rozvoj kultury a sportu 
• Vinohrady dětem 
• Moderní a zodpovědná radnice 
• Byty a bydlení 

Hoříme pro Vinohrady! 

 

 

 

POŘÁDEK A BEZPEČÍ 

• Čisté, uklizené a bezpečné Vinohrady. Bez debat! 
Jak na to? Svozová služba častější a efektivnější, komunikace se SAKO, zavedení úklidu prostřednictvím 
VPP (veřejně prospěšné práce) v režimu pondělí – pátek, důsledná kontrola stavu úklidu. 

• Skutečná péče o zeleň na celých Vinohradech - od Klajdovky po Židenický kopec.  
Už žádné vysazování zeleně do navážky a suti pár centimetrů pod povrchem, ale opravdová koncepční 
výsadba s odpovídající péčí, profesionální a odborná péče přizpůsobená podmínkám naší městské části 
a aktuálním klimatickým podmínkám, vhodně zvolené služby výhodné pro Vinohrady a jejich zeleň. 

• Problémy spojené s pobytem bezdomovců a nepřizpůsobivých vyřešíme. 
Řešením je plná podpora kroků městské i republikové policie a těsná spolupráce s nimi, stejně jako 
spolupráce s příslušnými odbory MMB a organizacemi, které se otázkou řešení bezdomovectví a 
sociálně patologických jevů dlouhodobě a úspěšně zabývají. Prostě přestat dělat, že se vedení městské 
části bezdomovci netýkají! 

• Městská policie je nástroj naší ochrany. S naší podporou pořádek na Vinohrady vrátí! 
Městská policie se na Vinohradech trvale potýká s házením klacků pod nohy ze strany vedení radnice. 
To se musí změnit! Pouze úzká spolupráce s městskou policií může zajistit udržení pořádku a 
bezpečnosti ve vinohradských ulicích, stejně jako dohledu nad parkováním či řešení bezdomovectví a 
pobytu nepřizpůsobivých na Vinohradech. 
 

DOPRAVA A PARKOVÁNÍ 

• Dopravu a parkování poslední 4 roky nikdo neřeší. To změníme! 
Starosta Čejka trvale tvrdí, že nebyl zvolen, aby řešil parkování a jeho voliče parkování nezajímá. My to 
vidíme zcela opačně – doprava a parkování je jeden z největších problémů Vinohrad! Pokud chceme 
zaparkovat a projet naším sídlištěm, musíme začít s řešením parkování hned! 



• Přineseme víc parkovacích míst a nové formy parkování: šikmá stání, noční stání, stání pro jednostopá 
vozidla 
Možnosti pro vytvoření nových parkovacích míst jsou! Ať už je to změna systému parkování jako v ulici 
Bzenecká, zavedení systému parkovacích roštů po celých Vinohradech, vytvoření nových parkovacích 
zálivů či změna způsobu parkování v okolí garážových domů. K tomu lze vytvořit místa pro dočasná 
parkovací stání a využít již hotového a vyzkoušeného projektu vytvoření míst pro jednostopá vozidla. 
Změna je na dosah! 

• Zajistíme průjezdnost záchranných složek sídlištěm. Včasný dojezd může zachránit životy! 
Úzké silnice v našem sídlišti jsou ještě užší díky špatně parkujícím vozidlům, často jednoduše proto, že 
jinak ani zaparkovat nemohou. Je nutné vytvořit dostatečný pás průjezdnosti a zejména zajistit 
průjezdnost vozů záchranného systému v křižovatkách. To zajistíme přeuspořádáním parkovacích míst 
včetně jejich legalizace tam, kde je to možné, a uvolněním přímého okolí křižovatek a přechodů. Tím se 
zároveň stanou tato místa bezpečnější! 

• Umožníme a podpoříme družstevní výstavbu garáží a parkovacích domů 
Velmi dobrou způsobem, jak uvolnit parkovací místa v ulicích, je stavba parkovacího domu. Na 
Vinohradech jsou dlouhodobě vytipovány tři lokality pro jejich stavbu v režii Města Brna. Plně 
podpoříme výstavbu takových parkovacích domů v těchto a případně i jiných, vhodných lokalitách 
Městu Brnu nebo vybudování družstevních parkovacích domů. 

• Podpoříme rozšíření linek MHD, a to nejen do centra. Lepší spojení s okolím je nutnost! 
Dohodu na autobusové lince 57 jsme zvládli, na spojení Vinohrad se Slatinou či expresní lince jsme 
předběžně domluveni. Nyní je třeba tyto dohody realizovat, stejně jako přidat i další spoje, které jsou 
v zájmu obyvatel Vinohrad. K tomu je nutné zapracovat na zajištění efektivní hromadné dopravě 
v průběhu stavby VMO. To všechno zvládneme! 

 

PODPORA A ROZVOJ KULTURY A SPORTU 

• Přineseme nové kulturní a komunitní akce, které skutečně pobaví 
Kulturu a zábavu pro Vinohrady umíme! Máme za sebou dva Dětské dny, komunitní setkávání sousedů 
Mezi bloky, Psí den a další akce před sebou. Ukázali jsme, že kulturu umíme – a to je teprve začátek! 

• Vytvoříme odpovídající podmínky pro kulturní a sportovní aktivity občanů i místních spolků 
Kultura diktovaná z radnice? Nesmysl! Kulturní akce, které na Vinohradech znáte, mohou být mnohem 
zajímavější, když ale budete chtít uspořádat lepší, máte naši podporu! Pomůžeme vám zajistit 
odpovídající podmínky pro smysluplné kulturní a sportovní aktivity, které budou pro Vinohrady 
přínosem. Je-libo fesťáček nebo uspořádání fotbalového turnaje? S námi bude podpora ze strany 
radnice možná! 

• Rozvoji kultury a sportu nebrání ani nezájem lidí, ani nedostatek peněz. Se správným přístupem 
Vinohrady konečně ožijí! 
Jak by se vám líbilo Vinohradské kulturní léto nebo Závody horských kol Čejkovická – Akátky? O kino, 
divadelní vystoupení, malé i velké kapely, ale i sportovní akce a sportování po celém území Vinohrad 
přece zájem je! A kdyby se zbytečně neutrácelo za nesmysly, mohlo by se utrácet za to, co vás baví. A 
mnohem častěji, než jen párkrát do roka. 

• Podpoříme nové možnosti sportování na Vinohradech. Podpora sportu = podpora zdraví a dobré 
nálady. 
Nové sporty a kluby na Vinohradech? Nebo nová sportoviště? Třeba univerzální sportovní plocha u 
Barevňáku? Je to jen na vás! 

VINOHRADY DĚTEM 

• Zajistíme bezpečná a udržovaná hřiště pro různé věkové kategorie. Měřítkem pro nás není množství 
hřišť ale jejich kvalita  



Stav dětských hřišť je v naší městské části opravdu tristní. Je nutné zajistit jejich opravdovou revizi, 
provést perfektní opravu a tam, kde je to nutné, třeba i úplnou obnovu. Bezpečnost našich dětí je na 
prvním místě! 

• Přineseme nové možnosti trávení volného času v příjemném a moderním prostředí 
Třeba na nových workoutových nebo malých dopravních hřištích, nebo třeba na 
mezigeneračních relaxačních místech. 

• Podpora vzdělávání je prioritou! Podpoříme školky, školy a volnočasové aktivity v Domečku či na Louce, 
zajistíme rozvoj všech forem jazykového vzdělávání 
Potřeby školských a volnočasových zařízení budeme řešit ihned, zasadíme se o kvalitní a moderní 
prostředí, v němž děti tráví velkou část dne. K tomu přidáme další možnosti vzdělávání dětí, třeba 
v oblasti cizích jazyků. 
 

MODERNÍ A ZODPOVĚDNÁ RADNICE 

• Radnice je tu pro všechny – od dětí a jejich rodičů až po seniory. Jejich potřebám a názorům vrátíme 
váhu! 
Není možné preferovat pouze jednu skupinu obyvatel, a to, jak je tomu nyní před volbami, pouze na 
oko. Otevřeme radnici – a to doslova! Potřebám a námětům občanů vrátíme patřičnou váhu, ať už díky 
pravidelným setkáváním s občany, nebo třeba novými prostředky komunikace. 

• Posuneme radnici z „devadesátek“ do 21. století. Komunikace s občany musí být moderní a efektivní. 
Zavřená radnice, která někdy ani neodpovídá na e-maily? Nic neříkající zpravodaj městské části? To 
musí být minulostí! Využijme všech možností digitálního věku a komunikujme spolu – přes web, sociální 
sítě, osobně. Ale hlavně KOMUNIKUJME! 

• Víme, že nejsme odborníky na všechno, proto vrátíme váhu odborným komisím 
Komise mají spolurozhodovat o budoucnosti Vinohrad na základě názorů skutečných odborníků. Proto 
budeme naslouchat názorům komisí, ve kterých budou sedět odborníci spojení s naší městskou částí. 
Bude to přesný opak toho, jak to bylo poslední čtyři roky… 

• Vedení města, magistrát, městské společnosti jsou našimi partnery, nesmyslné soupeření zastavíme. 
Vzájemný respekt a spolupráce s městem je pro budoucnost Vinohrad klíčová! 
Jedině přímá a otevřená komunikace s vedením města může zajistit jeho plnou podporu naší městské 
části. Ať už v rámci dotací a financování vinohradských projektů, zajištění bezpečnosti nebo zlepšení 
hromadné dopravy v naší městské části. 

• Transparentní radnice = důvěryhodná radnice, zodpovědná radnice = úspěšná radnice. 
 

BYTY A BYDLENÍ 

• Chátrání bytového fondu ve správě městské části zastavíme! 
Díky laxní a alibistické bytové politice jsou byty ve správě městské části ve špatném stavu, s původními 
rozvody elektřiny, bytovými jádry a kuchyněmi. Přitom v okolních městských částech jsou tyto byty 
dávno zrekonstruovány! Uděláme vše pro to, aby se zvedl standard bydlení v městských bytech a aby 
bylo možné jim věnovat takovou péči, jakou si jejich obyvatelé zaslouží! 

• Zodpovědnou bytovou politikou nedopustíme odliv obyvatel ani rozpad bytového fondu 
Nízká kvalita obecního bytového fondu a často se měnící nájemníci, ale i kontroverzní způsob 
přidělování městských bytů jsou častým důvodem, proč z Vinohrad odchází lidé. V bytovém fondu chybí 
zdroje pro zachování bytového fondu a v budoucnu hrozí, že dojde k rozprodeji domů a bytů mimo 
původní obyvatele těchto domů. Zodpovědnou bytovou politikou nedopustíme, aby došlo k odlivu 
Vinohraďáků, ani rozpad bytového fondu a jeho odkup různými spekulanty. 

  



• Nejsme proti rozumné bytové výstavbě na území Vinohrad. Zájmy občanů jsou ale pro nás vždy 
rozhodující! 
Pokud na Vinohradech vznikne bytová výstavba, pak pouze tam, kde nebude zahušťovat naše sídliště. 
Každá budoucí stavba bude schválena jen tehdy, bude-li to v souladu se zájmy obyvatel Vinohrad. Ne 
jako tomu bylo a je v nekonečné kauze GO-UP. 

• Vhodnými kroky snížíme ceny energií pro obyvatele Vinohrad  
Ve spolupráci s bytovým družstvem jsme díky výměně DPS zařídili nižší ceny za energie v několika 
družstevních domech. Stejně budeme pokračovat ve všech ostatních domech naší městské části. 
Zajistíme rovněž energetickou soběstačnost domů ve správě městské části. 
 
 


